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§ 178 MSN 2022-00134 

Yttrande över Naturvårdsverkets skrivelse Hantering av 

schaktmassor och annat naturligt förekommande 

material som kan användas för anläggningsändamål 

Miljödepartementets diarienummer M2022/01181 

Beslut 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 

5 oktober 2022 med följande tillägg, i slutet av stycke två, i yttrandet: 

”Detta är mycket oroande och inte acceptabelt beträffande tunnelbanan. Utbyggnaden av 

denna till Nacka är redan ca 5 år försenad, jämfört med ursprungligt planerat, och en 

ytterligare försening skulle innebära stora olägenheter för både kollektivtrafikanter och för 

fordonstrafiken inom och till/från Nacka. Om de föreslagna reglerna blir verklighet anser 

Nacka kommun därför att undantag eller övergångsregler måste införas för sådan 

verksamhet där regeländringarna riskerar att försena redan igångsatta projekt av typen t-

banans utbyggnad.” 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Ärendet 
Miljödepartementet har remitterat ärendet Naturvårdsverkets skrivelse Hantering av 

schaktmassor och annat naturligt förekommande material som kan användas för 

anläggningsändamål. Nacka kommun väljer att yttra sig över förslaget eftersom 

masshanteringen är i högsta grad aktuell och påverkar många av kommunens projekt. 

 

Nacka kommun är positiv till syftet med utredningen, eftersom svårigheter kring 

masshantering riskerar att försena och fördyra många projekt och samtidigt leda till både 

sämre resurshushållning och påverka miljö och klimat negativt. Nacka kommun bedömer 

dock att de åtgärder som Naturvårdsverket föreslår riskerar att göra bedömningen ännu 

mer komplex än den är idag, och samtidigt ge nya restriktioner för både återanvändning på 

plats och massor som redan idag kan hanteras som produkt. Förslaget riskerar därför att få 

stora ekonomiska konsekvenser på flera nivåer, utan att leda till någon motsvarande nytta 

för miljön. De föreslagna åtgärderna riskerar även att leda till längre utbyggnadstid för 

tunnelbanan och Nacka stad, genom att hanteringen av berg- och schaktmassor försvåras.  

 

Kommunstyrelsen behandlar ärendet den 24 oktober 2022.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 5 oktober 2022 

Bilaga 1. Förslag till yttrande 

Bilaga 2. Remiss, Hantering av schaktmassor och annat naturligt förekommande material 

som kan användas för anläggningsändamål 

Yrkanden 
Henrik Unosson (S) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut med följande tillägg, i slutet 

av stycke två, i yttrandet: 

”Detta är mycket oroande och inte acceptabelt beträffande tunnelbanan. Utbyggnaden av 

denna till Nacka är redan ca 5 år försenad, jämfört med ursprungligt planerat, och en 

ytterligare försening skulle innebära stora olägenheter för både kollektivtrafikanter och för 

fordonstrafiken inom och till/från Nacka. Om de föreslagna reglerna blir verklighet anser 

Nacka kommun därför att undantag eller övergångsregler måste införas för sådan 

verksamhet där regeländringarna riskerar att försena redan igångsatta projekt av typen t-

banans utbyggnad.” 

 

I Henrik Unossons yrkande instämde Peter Zethraeus (M), Johan Krogh (C), Christina 

Ståldal (NL), Rolf Wasteson (V), Johan Westerlund (MP), Martin Sääf (L) och Anders Tiger 

(KD).  

Beslutsgång 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade i enlighet med Henrik Unossons yrkande.  
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